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Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Szanowna Pani Minister!
W ostatnich latach z niepokojem obserwujemy nasilenie siê zjawiska oty³oœci u dzieci w wieku szkol-

nym. Nie ulega w¹tpliwoœci, ¿e jedn¹ z przyczyn takiego stanu rzeczy jest ¿ywnoœæ oferowana w sklepi-
kach szkolnych. Powszechnie wiadomo, ¿e najwiêksz¹ popularnoœci¹ wœród uczniów ciesz¹ siê produkty
wysokokaloryczne i zawieraj¹ce znaczne iloœci t³uszczu. W po³¹czeniu z nisk¹ aktywnoœci¹ fizyczn¹ pro-
wadzi to nie tylko do wzrostu wagi, ale tak¿e zwiêksza ryzyko zachorowañ na choroby jeszcze do niedawna
niezmiernie rzadkie u m³odych ludzi. Pomocne w rozwi¹zaniu tego problemu mog³oby byæ zwiêkszenie
kontroli nad ¿ywnoœci¹ dostêpn¹ w polskich szko³ach i zast¹pienie jej przynajmniej w czêœci produktami
zawieraj¹cymi niezbêdne dla prawid³owego rozwoju wartoœci od¿ywcze. Zmiany te powinny byæ po³¹czone
z wdro¿eniem w placówkach oœwiatowych programów promuj¹cych zdrowy tryb ¿ycia.

W zwi¹zku z przedstawionym zagadnieniem chcia³bym zapytaæ, czy planowane jest wprowadzenie
do szkó³ rozwi¹zañ o charakterze podobnym do tych, o których wspomnia³em, b¹dŸ debata nad innymi
sposobami poprawy sytuacji. Mam œwiadomoœæ, ¿e jest to dzia³anie wspólne z resortem edukacji. Je-
dnak inspiratorem powinno byæ – w moim przekonaniu – Ministerstwo Zdrowia. Je¿eli powiod³a siê i zo-
sta³a dobrze przyjêta akcja „Szklanka mleka”, to myœlê, ¿e dobrze zorganizowana akcja „Zdrowy
sklepik” równie¿ odnios³aby sukces.

Z powa¿aniem,
Stanis³aw Bisztyga




